
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Piotra Zientarskiego

na 68. posiedzeniu Senatu
w dniu 12 stycznia 2011 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

Szanowny Panie Ministrze!
Niniejszym oœwiadczeniem senatorskim pragnê wyraziæ pe³ne poparcie dla stanowiska parlamenta-

rzystów Ziemi Zachodniopomorskiej w sprawie planów zaniechania inwestycji drogowych z 10 stycznia
2011 roku. Zaniechanie w rz¹dowych planach – przedstawionych w projekcie Programu Budowy Dróg
Krajowych na lata 2011–2015 z 6 grudnia 2010 r. – d¹¿enia do rozwoju infrastruktury w województwie
zachodniopomorskim nale¿y oceniæ krytycznie. Jak wskazuj¹ parlamentarzyœci województwa zacho-
dniopomorskiego, spowoduje to „marginalizacjê portów, zahamowanie rozwoju miejscowoœci nadmor-
skich (...) utrudni lub wrêcz uniemo¿liwi dostêp do terenów inwestycyjnych”. Negatywne konsekwencje
tego stanu rzeczy bêd¹ odczuwalne nie tylko w województwie zachodniopomorskim, ale z pewnoœci¹
wywr¹ swój wp³yw w ca³ej Polsce.

Maj¹c na uwadze istotne problemy poruszone w stanowisku parlamentarzystów Ziemi Zachodnio-
pomorskiej w odniesieniu do drogi ekspresowej S3 i jej znaczenia dla Œrodkowoeuropejskiego Korytarza
Transportowego CETC-ROUTE 65, chcia³bym jednoczeœnie zwróciæ uwagê Pana Ministra na wielkie
znaczenie drogi ekspresowej S6. Droga S6 jest naturalnym uzupe³nieniem kana³u komunikacyjnego,
jaki stanowiæ ma droga S3. Jako arterii ³¹cz¹cej Szczecin z Trójmiastem jej rola jest bezsprzeczna, co
wiêcej, jej znaczenie nie ogranicza siê tylko do obszaru Rzeczypospolitej Polskiej – wpisuje siê ona
w ogólnoeuropejsk¹ sieæ komunikacyjn¹ wschód – zachód. Obecnie oddano ju¿ do u¿ytku fragmenty
drogi S6, m.in. obwodnice S³upska i S³awna. Nie s¹ one jednak wystarczaj¹ce do roz³adowania olbrzy-
miego ruchu, jaki panuje na tej trasie, zw³aszcza jeœli siê weŸmie pod uwagê z³y stan drogi krajowej nr 6.
Przede wszystkim za przyspieszeniem prac nad t¹ inwestycj¹ przemawiaj¹ wzglêdy bezpieczeñstwa.

Na rzecz realizacji inwestycji drogi ekspresowej S6 mo¿na wskazaæ szeroki wachlarz argumentów go-
spodarczych i spo³ecznych. W zwi¹zku z lakonicznym ujêciem inwestycji drogi ekspresowej S6 w Pro-
gramie Budowy Dróg Krajowych na lata 2011–2015 proszê Pana Ministra o informacjê, które odcinki
drogi S6 s¹ uznane za priorytetowe, kiedy rozpoczn¹ siê nastêpne prace i kiedy mo¿na spodziewaæ siê
ich zakoñczenia. Jednoczeœnie proszê o rozwa¿enie mo¿liwoœci podjêcia dzia³añ maj¹cych na celu przy-
spieszenie prac nad tym projektem.

Z powa¿aniem
Piotr Zientarski




